

ACTA NÚM. 3

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL LOCAL D'IMMIGRACIÓ I INTERCULTURALITAT

Data: 14 de juliol del 2017.

Lloc: Aula de Formació del CAI

Assistents:

- Representants de les entitats Fòrum Alternatiu, **Taula** d'Entitats, **CEAR**, **ACCEM**, Psicòlegs Sense Fronteres, València Acull, Amics MIRA, Moviment Contra la Intolerància, Associació hispà-Síria C.V.
- Grups polítics: Compreels meus, Ciutadans, València en Comú, Partit Popular i PSPV.
- Regidor de Cooperació al Desenvolupament i Migració: **Berto Jaramillo**.
- Cap de Secció d'Immigració, Convivència i Cooperació: Marcelino **Manyes**.

PUNT 1. Comença la sessió a les 13:11 hores, deixant cinc minuts de cortesia perquè acudisquen les entitats necessàries perquè hi haja quòrum en les votacions (fan falta 12 membres). Es reprèn la sessió passats cinc minuts amb el mínim d'assistents per al quòrum.

Es vota l'acta anterior i es fa nota que les reunions han de ser cada tres mesos, segons els estatuts i que per a esta reunió ha passat més temps del previst.

COMISSIÓ DE TREBALL A

A continuació, **presa** la paraula Arturo Borra d'**ACCEM** que explica les mesures que ha pres la **comissió de treball**, en dos fases:

1a FASE: destaca les mesures urgents d'empadronament i l'aprovació del protocol d'empadronament en casos especials. Apareixen les primeres dificultats d'este protocol i es **veuen** les incidències que hi ha. S'expressa la preocupació per definir l'estratègia de cara a la "operació fred". S'exposa la necessitat disponibilitat de places en albergs de baixa exigència.

2a FASE: Atendre en el segon semestre l'ocupació en persones migrants, per a això es pretén contactar amb personal tècnic del Servei d'Ocupació de l'Ajuntament i contactar amb el SERVEF per a veure quines ofertes hi ha i elaborar **propostes** d'inclusió i millora d'esta part de la població.

Berto Jaramillo afig que amb la transversalitat en l'Ajuntament es va a demanar a Padró estes dades i avaluar així el treball en este Servei.

Isabel Lozano **presa** la paraula i afig que des del Servei d'Ocupació també s'està treballant en este tema. Planteja que el tema de les places en albergs serà deficitari i és una qüestió que ha de plantejar-se ja. Insistix en la necessitat planificar perquè no hi haja una saturació en els centres de demanda de primera acollida i insistix en la creació de més places en albergs.

[Berto Jaramillo](#) arreplega esta demanda i pensa que és necessària davant de l'operació fred i que s'establisquen criteris de persones a qui acollir. Diu que l'Ajuntament busca solucions d'urgència com l'ampliació dels convenis existents amb albergs i que avança que en l'alberg municipal s'estan duent a terme accions de reforma i ampliació del local.

COMISSIÓ DE TREBALL B

Presa la paraula [M^a Fernanda Medina](#) d'AME que concreta en dos propostes; l'1 i la 4 de la reunió passada.

PROPOSTA A: Establir el diagnòstic de participació de persones migrants en Associacions de la ciutat de València. Este tema és molt ampli i es va a començar a treballar en 3 barris i en les [AMPAS](#), [Falles](#), [AA.VV](#) i Confraries. Este estudi es va a començar a treballar amb una persona que tinga coneixement de la ciutat i que siga una persona migrada.

PROPOSTA B: Amb l'oficina d'Estadística i Publicacions de l'Ajuntament es va a crear un equip de tres persones de cada continent. Este grup participarà en programes de suport i contactarà amb associacions que vullguen ampliar la seua base social. La cronologia s'establix en tres parts: una primera, de tres mesos, que correspondria a la fase 1. Una segona, de 6 mesos que correspondria al diagnòstic i una tercera fase, de tres mesos, que serien les conclusions.

PROPOSTA C: Una Trobada d'Immigració en València entre Persones Migrades i el CAI amb dos objectius:

- Drets de les persones migrades.
- **SOLIMED II.** Que es realitzaria en La Petxina de dos dies. Amb invitats internacionals. Amb traducció i interpretació, xou [keys](#), [experiencias](#) i activitats gastronòmiques i culturals. Es preveu la data del primer trimestre de 2018.

[Berto Jaramillo](#): indica que queda **pendent**, per terminis i qüestions burocràtiques i tècniques, fer un **SOLIMED II** i que els grups de treball han de valorar totes les opcions i la forma de **fer-ho** complint terminis.

COMISSIÓ DE TREBALL C

Presa la paraula [Ángela Nzambi](#) de **CEAR** que fa un recordatori del grup de convivència i desenvolupament amb tres reptes: **visibilizar** la visibilitat de la ciutat, per mitjà de l'estratègia d'**estra presents** en les festivitats de la ciutat. Quant al "Dia d'Àfrica" es fa avaluació positiva de la Jornada. No va haver-hi estimació quantitativa d'afluència de públic però sí gran afluència. Es va fer **cartelería** i es va anunciar en Canal Bussi. Es van cursar invitacions per a Ambaixades i Consolats. Es va fer tallers de música i culturals. Com a element de millora: cal aclarir millor l'estructura interna. Millorar els temps perquè la informació arribe a tots els membres.

Per a edicions **vinentes** es proposa el següent:

- Elecció de tema cultural.
- Abordar qüestions concretes de la gastronomia africana.
- Dotar els músics i nous talents de major protagonisme.
- Millora dels tallers realitzats i dotació de major [homegeneidad](#) a estos.
- Prosegueix el creixement del nombre d'Associacions i persones que de manera individual s'involucren en el "Dia d'Àfrica". L'apoderament continua creixent i és molt positiu amb mires a una major participació social.
- S'ha aconseguit l'objectiu primari que és el de la creació d'un espai apra el diàleg, la [visibilización](#) i l'enteniment.

El **Full** de Ruta per al segon semestre és aportar visibilitat a través de les festivitats de la ciutat. L'11 de juliol es va definir una sèrie de models de treball:

- Major implicació en els "Dies de...".
- Mitjana implicació amb comunicats de premsa.
- **Presència** en l'agenda cultural de cara al 9 d'octubre. Es pretén que s'explique el significat de la festivitat per un especialista en la matèria.
- Projecte Marco: **document** comú d'activitats culturals amb objectiu de les festivitats, metodologia i resultats tangibles i èxits.
- "Dia d'Amèrica": 22 d'octubre. Elaboració d'una nota de premsa per a la seua difusió i una altra nota de premsa el dia 18 de desembre.

En 2018, es pretén revisar totes les **comeses** i objectius, així com revisar el 2017 i afavorir la sensibilització de la interculturalitat en l'àmbit educatiu, cultural i laboral. Es planteja planificar el "Dia d'Àsia".

Arturo Borra d'[ACCEM](#) comenta que es desmarquen de la celebració del Dia de la Hispanitat per a desmarcar-se de la conquesta d'Amèrica. **Borra** planteja una pregunta: Hi ha criteri de diversitat en les invitacions del "Dia d'Àfrica"? Ángela Nzambi confirma que es trasllada a la Comunitat Africana per a es decidisca i que parlen ells mateixos. Quant al "Dia d'Amèrica", es va a traslladar la invitació a entitats americanes. Hi ha una base de dades d'entitats que ha proporcionat el CAI. Es planteja que a través de grups culturals de dansa, es detecten possibles i futures associacions. Es planteja la possibilitat de contacte amb el Consolat i treballar la convocatòria des d'ací.

Berto Jaramillo invita que els grups de treball treballen per a donar forma detallada en este aspecte. Es proposa que el Consell com a Entitat pugui accedir a la Participació Ciutadana.

Papa Balla de Fòrum Alternatiu manifesta que el “Dia d'Àfrica” ha aconseguit superar molts obstacles per a la seua realització i s'ha intentat construir més xarxes amb moltes idees. I tant este Dia com el d'Amèrica han de dotar-se de transparència i dóna xifres de gasto de 8.000 euros.

Berto Jaramillo afirma que és un any de transició i que la valoració és molt bona.

PLA D'ACTUACIÓ DEL CONSELL LOCAL (PER PART DE VALÈNCIA ACULL).

Presa la paraula Javier Moya de la mencionada Entitat. Explica que en l'anterior reunió es van presentar dos propostes però no es va poder presentar un pla d'actuació, imputable al poc de temps de recorregut del Consell. Es proposa que en el pròxim Ple del Consell, la Comissió Permanent ha de portar un pla d'actuació forta. De cara a eixe ple, s'ha d'arreglar el que els grups de treball han fet i es passe al Ple per a la seua aprovació, ja que el Ple té capacitat d'aprovació. El Pla d'Actuació els va presentar VALÈNCIA ACULL. En l'última reunió es van fixar les línies d'actuació i servirà de base.

SOL·LICITUD DE SUPORT A LES TAULES D'ENTITATS

Presa la paraula Rosario **Polito** de la **Taula** d'Entitats per a demanar el suport a Metges del Món per a mostrar el seu rebuig en contra del R.D. 16/2012 de mesures urgents per a garantir la sostenibilitat del Sistema Nacional de Salut i millorar les prestacions” que va eliminar l'accés universal a l'atenció sanitària en l'estat Espanyol. Es procedix a la votació per a recolzar a Metges del Món.

A favor: 14 vots.

Abstencions: 1 vot.

En contra: zero vots.

PRECS I PREGUNTES

Isabel Lozano manifesta que ha tingut constància del repartiment d'octavilles en una fruiteria d'**Abbel** A l'**Abbar** vinculant els negocis de fruiteries amb el **yihadismo** extremista. S'ha portat este cas a Assessoria Jurídica i s'ha informat que hauria de ser la col·lectivitat de pakistanesos en València la que haguera de denunciar com a delicte d'odi contra la col·lectivitat. L'Ajuntament recolzaria la denúncia. S'exposa que el Consell pot iniciar la denúncia de part. S'indica que el pasquí és anònim i pot obrir-se expedient informatiu.